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Dnr     031          -              -2005 
 
 
Sammanträdesdag    26 april 2005 

 
 
 Till 
 Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 
 
 

Projekt inom ramen för Stadsdelsförnyelse 
__________________________________________________________ 

 
 
 

Förslag till beslut  
  
Stadsdelsnämnden godkänner följande projekt inom ramen för stadsdelsförnyelse. 

? ULTUR, från ungdomslots till ungdomsråd 
? Vinstagårdsskolan, mötesplats för ungdomar 
? Förlängning 2006, Friskvårdscentrum Hässelbygårds äldreboende 
? Allvädersbanor Hässelby IP 
? Linbana i parkleken Gulsippan 
? Ridå i samlingslokalen Prisma 

 
Stadsdelsnämnden avslår följande projekt 

? Återbrukverksamhet, Lövstaborg 
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Anders Meuller 
Stadsdelsdirektör 
                                                                     Sven-Göran Södergren 
                                                                     Avdelningschef Stadsdelsmiljö och Teknik 
 
 
 
 
 
 
 
Sammanfattning 

 
Förslagen till insatser har processats fram via arbetsgrupperna och vidare presenterats på  
samverkansmöte inom Stadsdelsförnyelse. 
 
 
 
 
 
1. Förvaltningen föreslår godkännande av  
 

? ULTUR från ungdomslots till ungdomsråd                521 tkr  2 år 
? Vinstagårdsskolan mötesplats för ungdomar                224 tkr 2 år 
? Linbana i parkleken Gulsippan (äskad summa 200tkr)                              100 tkr 1 år 
? Allvädersbanor Hässelby IP                   500 tkr 1 år 
? Ridå  i samlingslokalen Prisma                                      50 tkr 1 år 
 
 

                Förlängning av projekt 2006 
? Friskvårdscentrum Hässelbygårds äldreboende.               1 150 tkr 1 år 

 
           +_________ 

Summa                       2 545 tkr 
 
 
 
2. Förvaltningen föreslår avslag av följande förslag till insats 
 

? Återbruksverksamhet, Lövstaborg                                             1 145 tkr 2 år 
 
             

3. Förvaltningen bereder följande förslag ytterligare 
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? Stall i parkleken Gulsippan            1000 tkr 
? Film ” Hässelby på riktigt”             125 tkr 

  
 
 
  
 
 
 

 
 _____________________________________________________________________ 
 
 
 

Bilagor: 
Bilaga 1 Ansökningar / projektbeskrivningar. 
Bilaga 2 Anteckningar samverkansmöte 23 februari 2005. 
Bilaga 3 Anteckningar styrgruppens möte 21 mars 2005. 

 
 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för Stadsdelsmiljö och Teknik i samarbete med Barn-, 
Ungdom- och Skolavdelningen, Staben samt avdelningen Individ och Familj barn och 
ungdom - arbete och bistånd. Förslagen har också passerat styrgruppen för 
Stadsdelsförnyelse.  
  
Stadsdelsnämnden har hittills fattat beslut om insatser för 27 mkr av de 33 mkr som 
stadsdelen har till sitt förfogande. 
Den sammanlagda summan av de projektförslag som presenterats på samverkansmöte den 
23 februari uppgår till 4 915  tkr.  
Förvaltningen har varit återhållsamma i sitt tillstyrkande och kritiskt granskat förslagen 
utifrån kriterier och mål samt utifrån förslagens positiva inverkan på stadsdelens utveckling.  

 
 
 

Ekonomisk redovisning 
Hässelby-Vällingby har totalt beviljats 33 mkr för Stadsdelsförnyelsearbete 2003-2006. 

 
Redovisning tidigare nämndbeslut; 
Tidsperiod  2003 2004 2005 2006 
Nämndbeslut 2003 10 4,9 mkr   
Nämndbeslut 2004 04  4,9 mkr 2,7 mkr* 1,5 mkr* 
Nämndbeslut 2004 05  0,6 mkr 0,4 mkr* 0,4 mkr* 
Nämndbeslut 2004 06  3,1 mkr 0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2004 08  0,6 mkr 0,1 mkr 0,1 mkr 
Nämndbeslut 2004 09  1,1 mkr 0,1 mkr 0,1 mkr 
Nämndbeslut 2004 10  0,6 mkr         0,5 mkr    _ 
Nämndbeslut 2004 11    _ 0,5  mkr    _      
Nämndbeslut 2005 01 _   _  0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2005 02 _   _  1,0 mkr        0,2 mkr 
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   +______    +_____ +_____ +_____ 
Summa   4,9 mkr 10,9 mkr 7,1 mkr 4,1 mkr 
   
 
Den totala summan för beslutade projekt är 27 mkr, detta gäller projekt för hela 
verksamhetstiden 2003-2006. 

 
 

Redovisning aktuella förslag från Förvaltningen; 
Kostnad för aktuella projektförslag år 2005    1 132 mkr 
Kostnad för aktuella projektförslag år 2006    1 413 mkr 
     +______ 
      2 545 mkr 
 
 
 SFNY projektet har förbrukat 8,6 mkr under 2003 och 2004, under 2005 planerar SFNY att 
förbruka 16,15 mkr och under 2006 8,25 mkr. Totalt 33 mkr. 
 
 

 
Förvaltningens redogörelse 
Nedan redovisas sju av de nio förslag till insatser / projekt som presenterades på 
samverkansmötet den 23 februari 2005. De förslag som ej redovisas – Stall i parkleken 
Gulsippan samt film ”Hässelby på riktigt”- kräver ytterligare beredning av förvaltningen. 
 

  
 

Förslag till insatser / projekt 
 
? Återbruksverksamhet Lövstaborg 
Äskad kostnad 1 145 tkr2 år för återbruksverksamhet. 
Förslaget om återbruksverksamhet i Lövsta presenterades på samverkansmötet av en arbetsgrupp 
från Hesselby Byalag.  
Lövstaborg som är beläget i Lövsta - straxt efter sopstationen - föreslås bli en plats för arbets- och 
språkträning med utrymme för lokalt förenings- och kulturliv.  
Huvuddelen av Lövstaborgs verksamhet skall vara återbruksverksamhet. Tanken är att detta ska ske 
i samverkan med Sfi (svenska för invandrare).  
Återbruksverksamheten ska ske i källaren, som är i behov av upprustning samt måste 
verksamhetsanpassas för att kunna inhysa den planerade återbruksverksamheten.  
Upprustningskostnaden står för en del av de äskade medlen. Den största delen av de sökta medel 
skall gå till en projektledare för återbruksverksamheten 2005 och 2006. Återbruksverksamheten 
skall drivas i en från Byalaget separerad verksamhet.  
Lövstaborg skall enligt ansökan också ställas till förfogande för förenings- och kulturlivet som ska 
erbjudas möteslokaler till självkostnadspris. Även möjlighet till en mopedmekarverksamhet 
planeras, dock ej med någon egen lokal.  

 
Samverkansmötet ställde många frågor kring verksamheten vid Lövstaborg - även kallad 
”Svinvillan” -. Mötet hade funderingar kring att kommunikationerna i dagsläget är ett problem, det 
är en mörk och enslig väg särskilt höst och vintertid.   
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Även frågor kring ut/infartsväg till Lövstaborg kom upp. Detta föreslår Hesselby Byalag skall lösas 
genom att en ny infartsväg byggs direkt från soppstationsområdet, med tanke på 
återbruksverksamheten. Detta bygge innebär en merkostnad som inte finns med i kalkylen. 
Mötet undrade om formerna för verksamheten då den består av många olika verksamhetsdelar. 
Mötet svarade lite tveksamt ja (några nej) på frågan om de stöttade förslaget.  
 
Enligt budgeten i ansökan ska en del av de äskade medlen läggas på renovering och 
verksamhetsanpassning av lokalen för att kunna genomföra återbruksverksamheten.  
Förvaltningen erfar att en stadsdelsnämnd inte kan fatta beslut om att avsätta medel för 
kapitalinvesteringar i fastigheter som ej är stadsdelens, och i verksamheter som ej är nämndens 
kärnverksamhet. 
Den största delen av sökta medel skall finansiera en projektledare/vaktmästare för 
återbruksverksamheten. 
I förslaget skall återbruksverksamheten drivas via sfi - svenska för invandrare – .  
Förvaltningen anser att det krävs en medfinansiär som går in med minst 50 % för att göra denna 
verksamhet ekonomiskt hållbar. 
Förvaltningen ser i dagsläget ej heller något problem med att fylla behovet av sfi- praktikplatser. 
 
Förslaget uppfyller mål och kriterierna för stadsdelsförnyelse avseende skapandet av nya 
arbetstillfällen, ungdomar samt samverkan mellan olika organisationer.  
Projekttid  2005-2006. Sökt kostnad 1 145 tkr/2 år för återbruksverksamhet. 
Förvaltningen avslår förslaget.  
? ULTUR från ungdomslots till ungdomsråd 
Kostnad 521 tkr 2 år 
Förslaget kommer från Vällingby samverkansgrupp som föreslår att en hemsida riktad till 
ungdomar ska byggas av ungdomarna tillsammans med en projektanställd ungdomslots.  
På denna sajt skall ungdomar ha möjlighet att chatta och föra fram sina synpunkter, samt 
ställa frågor till varandra men också till tjänstemännen och politikerna. En 
kommunikationskanal där ungdomarna får en möjlighet att göra sin röst hörd. 
Denna ungdomssajt ska i sin vidareutveckling leda till bildandet av ett ungdomsråd. 
  
För att ständigt hålla denna sida levande och aktuell samt för att hålla i det fysiska 
kontaktnätet, ska en person ” en ungdomslots” anställas. Denna person ska ha god 
kännedom om ungdomar och deras mötesplatser, samt ha it-kompetens och dessutom viss 
kännedom om förvaltningen.  Denna koordinator ska leda arbetet (med en styrgrupp i 
bakgrunden). Under första året krävs heltid vid uppbyggnaden av ungdomssajten och 
ungdomsrådet, därefter halveras denna insats under andra året.  
Projektet skall inrymmas i Vällingby Fritid ABs verksamhet och utgå ifrån lokaliteterna på 
Vällingby fritidsgård ”Tegelhögen”. 
Ungdomsrådet ska ta upp och behandla frågeställningar i ett brett perspektiv, hemsidans 
möjligheter är oändliga. 
 
Samverkansmötet ställde frågor kring behovet av denna verksamhet. Mötet tyckte att det var 
en bra idé att låta ungdomar komma till tals, och att detta forum var en bra metod att nå 
ungdomar. 
En deltagare påpekade att det var bra att verksamheten skulle vara placerad i ungdomarnas 
egen verklighet på fritidsgårdarna.  
Mötet ställde också frågor riktade direkt till ungdomarna som deltog i samverkansmötet - vad 
tyckte de egentligen om idén? - . Ungdomarna svarade att de tyckte att det var ett bra förslag 
och att detta är ett sätt att kommunicera som tilltalar ungdomar. 
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Mötet var enat positiva till förslaget. 
 
Styrgruppen ser endast positiva möjligheter i detta förslag.  
Att skapa kontaktnät och att inrätta kommunikationsarenor för att stötta ungdomar i sitt 
samhällsengagemang, att ge ungdomarna själva möjligheter att komma till tals och påverka 
går helt i linje med förvaltningens uppdrag och övriga ungdomsarbete. 
Förvaltningen stöttar tanken på att ungdomarna och lotsen tillsammans ska bygga upp denna 
hemsida, och utifrån detta arbete bilda ett ungdomsråd.  
 
Förslaget uppfyller mål och kriterier för SFNY avseende ungdomar, samverkan och 
demokrati men även trivsel, trygghet, fritidsaktiviteter. Även målen att motverka och bryta 
fördomar, rasism och diskriminerande strukturer uppfylls. 
Projektets syfte är att via tydliga former upprätta kommunikationsarenor för ungdomar i 
syfte att påverka. 
 
Vid eventuell förlängning av projektet efter 2006 kommer det innebära en driftskostnad efter 
projekttiden slut. 
Projekttid  2005-2006  
Kostnad 521 tkr  / 2 år 
Förvaltningen tillstyrker förslaget. 
 
 
 
? Vinstagårdsskolan, Mötesplats för ungdomar 
Kostnad 224 tkr 2 år 
Förslaget har arbetats fram av en grupp från Vinstagårdsskolan bestående av personal, 
elevrepresentanter och representanter från föräldraföreningen. Gruppen har i olika forum 
tagit del av och diskuterat behovet av en mötesplats för ungdomar kvällstid i skolans lokaler. 
I dagsläget har skolan fritidsverksamhet öppet dagtid, med något förlängt öppethållande vissa 
veckodagar. 
Gruppen äskar nu medel till att hålla öppet en kväll i veckan mellan kl.18.30-22.00. 
Då verksamheten skall vara ett komplement till Björnboda fritidsgård föreslår gruppen den 
vardagskväll då Björnboda fritidsgård inte har öppet.  
Verksamheten skulle vända sig till yngre tonåringar och ha ett tema varje kväll exempelvis 
musik, idrott, matlagning, film etc.  
Verksamheten på Vinstagårdsskolan har redan prövats i några veckor och det har kommit ca 
60 besökare i snitt, två fritidsledare arbetar per kväll. 
 
Samverkansmötet var enat positiva till satsningen på ungdomar, och påtalade vikten av dessa 
mötesplatser. 
Mötet påpekade också att verksamheten är ett komplement till de större fritidsgårdarnas 
verksamhet, som delvis kan ha en annan typ av verksamhet, och som då kan tilltala en annan 
besöksgrupp. 
Mötet svarade enhälligt ja till förslaget. 
 
Förvaltningen vill prioritera satsningar på ungdomar, och särskilt satsningar på ”öppen 
verksamhet” där ungdomarna kan komma och gå som de vill, en verksamhet som når många 
olika kategorier av ungdomar.  
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Styrgruppen ser positivt på att samverkan sker med närliggande etablerade fritidsgårdar och 
med fältassistenter. Samverkan kring öppettider, aktiviteter, ungdomar och fortbildning är 
extra viktigt då ungdomarna rör sig mycket mellan de olika verksamheterna.  
Detta kontaktnät är av yttersta vikt för att kunna bedriva en kvalitativ ungdomsverksamhet i 
stadsdelen. 
 
Förslaget uppfyller målen och kriterierna för stadsdelsförnyelse avseende trygghet, fritid och 
ungdomar samt verkar för att motverka rasism och bryta fördomar.  
Projekttid 2005-2006  
Kostnad 224 tkr / 2 år 
Förvaltningen tillstyrker förslaget. 

 
 
 

? Allvädersbanor Hässelby IP 
 Kostnad 500 tkr 
I samverkan med Stockholms Idrottsförvaltning, projektet Handslaget och Hässelby 
Sportklubb (HSK) - som alla bidrar med 500 tkr vardera - föreslår HSK en förnyelse av 
Hässelby IP med nya allvädersbanor (tartanbanor), under förutsättning att 
Stadsdelsnämnden via Stadsdelsförnyelse också går in med 500 tkr.  
Projektets syfte är att via en satsning som gynnar eliten också kunna bereda väg för barn och 
ungdomars idrottsutövande. En insats som i förlängningen verkar för barn och ungdomars 
hälsa bl.a. genom samverkan med skolor, fritids samt föreningslivet. 
Medlemmarna från HSK som presenterade förslaget önskar bidrag med 25 % av kostnaden 
d.v.s. 500 tkr. 
HSK påtalade att de för närvarande måste skjutsa aktiva ungdomar till Kristineberg  och 
Sätra för träning på allvädersbanor. HSK informerade också om att många närliggande skolor 
använder Hässelby IP samt att HSK sommartid bedriver lägerverksamhet där. 
 
Samverkansmötet tyckte att förslaget var bra och att satsningar på ungdomar är viktiga.  
 
Verksamheter som gynnar ungdomar ser förvaltningen som något som bör prioriteras, och 
den verksamhet som HSK bedriver är viktig för stadsdelen även om den riktar sig mot en 
smal målgrupp.  
Styrgruppen ser positivt på att det sker en samverkan kring kostnaderna med flera partners, 
och att föreningen själv går in och betalar en fjärdedel av den totala kostnaden. 
Verksamheten som HSK bedriver är bra för hela stadsdelen, därför föreslår förvaltningen att 
medel anslås till allvädersbanor. 

 
Förslaget uppfyller målen och kriterierna vad det gäller ungdomar, trivsel, fritidsaktiviteter 
samt ökar områdets attraktivitet för boende.  
Ingen kostand för underhåll för förvaltningen. 
Projekttid 2005-2006.  
Kostnad 500 tkr. 
Förvaltningen tillstyrker förslaget 

 
 
 

? Linbana i Parkleken Gulsippan 
Kostnad 200 tkr 
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En arbetsgrupp i parkleken bestående av barn, föräldrar och personal har processat fram förslaget 
om förnyelse av utemiljön. Brukarna föreslår att en ny linbana sätts upp i parken, linbanan är en 
aktivitet som tilltalar alla åldrar och som används sommar som vinter. 
Parkleken Gulsippan är en social träffpunkt i närområdet, en mötesplats för alla åldrar och  
ett utflyktsmål för hela Västerort. Gulsippan är en av få parklekar i Stockholm vars utemiljö är 
handikappanpassad, parkleken har dessutom djurhållning, som dock inte är handikappanpassad. 
Parkleken har får, kaniner, marsvin, undulater, höns och tuppar. 

 
Samverkansmötet röstade enat ja till förslaget och påpekade vikten av en social träffpunkt i 
bostadsområdet, och att linbanan tilltalar alla åldrar. 

 
Att man stärker samhörighetskänslan i närområdet och bygger sociala kontakter genom att 
tillsammans verka för en förnyelse av utemiljön ser förvaltningen som något som skall 
uppmuntras. Förvaltningen ser också positivt på att samverkansarbetet mellan boende/ 
brukare ytterligare förstärks.   
Förslaget har granskats och förvaltningen har kommit fram till att kostnaden är väl tilltagen, 
det går att förverkliga en linbana till en betydligt lägre kostnad.  
Förvaltningen förslår att 100 tkr anslås till byggnation av en linbana. 

 
Förslaget uppfyller mål och kriterier för stadsdelsförnyelse avseende fritidsaktiviteter, 
trygghet, trivsel, prioriterad grupp ungdomar samt att områdets attraktivitet för boende höjs. 
Förvaltningen ansvarar för underhåll av lekparken och dess utemiljö. 
Projekttid 2005  
Äskad kostnad 200 tkr  
Förvaltningen tillstyrker och anslår 100 tkr till linbana 

 
? Ridå i samlingslokalen Prisma 
Kostnad 50 tkr  
Prisma har renoverats via Ytterstadssatsningen och Stadsdelsförnyelse i ett samverkansprojekt med 
SISAB. Tack vare detta har Prisma nästan återskapats i sitt ursprungliga skick och har åter blivit en 
samlingsplats i stadsdelen. Lokalen är inte bara samlings- och konferenslokal utan även teater och 
biograf.  
Planer finns på att inrätta ett integrerat bibliotek med café i anslutning till Prisma, detta skulle göra 
Prisma till ett kulturcentrum i stadsdelen. 
Dock har ridån på Prisma inte klarat av denna förnyelse lika bra som övriga lokalen, vid tvättning 
blev ridån flammig.  
Då Prisma har renoverats tidsenligt har konstkansliet godkänt att de medel på 80 tkr som ska gå till 
konstnärlig utsmyckning kan gå till ridån, då saknas 50 tkr som arbetsgruppen äskar från SFNY.  

 
Förslaget presenterades på samverkansmötet av rektor och representant från föräldraföreningen.  
Prisma har blomstrat upp och används flitigt av medborgarna som på samverkansmötet sa ja till 
förslaget.  
 
Förvaltningen tycker att det är positivt att Prisma och Hässelbygård allt mer blivit ett kulturellt 
centrum i stadsdelen med biograf, projekteringen av integrerat bibliotek och café i foajén, musikal 
linje, närheten till Kulturskolan med Vår Teater, musikaktiviteterna på Lyktan och en aktiv 
Hässelbygårdsgrupp som bl.a. anordnar arrangemang på torget och utomhusscenen.  
Förvaltningen anser att den påbörjade förnyelsen av Prisma via Ytterstadssatsningen och 
Stadsdelsförnyelse bör fullföljas. 
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Förslaget uppfyller målen och kriterierna för SFNY avseende tillgång till kultur och fritidsaktiviteter 
samt höjer områdets attraktivitet. 
Projekttid våren 2005. Äskad kostnad 50 tkr 
Förvaltningen tillstyrker förslaget. 
 
 

 
? Förlängning av projektet ”Friskvårdscentrum” Hässelbygårds äldreboende 
Äskad kostnad 1 150 tkr (Förlängning 2006) 
Friskvårdscentrums arbetsgrupp består av pensionärer från förtroenderådet, PRO, SPF, äldregrupp 
SFNY, olika föreningar samt Kommunala och Landstingsdrivna verksamheter, Svenska Kyrkan, 
Rehabenheter, medarbetare m.fl.   
Friskvårdscentrum är en populär verksamhet, det är kö för att få möjlighet att delta, målgruppen är 
pensionärer. Verksamheten består av friskvårdsträning såsom gymträning samt olika 
gruppaktiviteter såsom qu gong, sittgympa, stavgång men även föreläsningar och andra aktiviteter 
finns på programmet. Verksamheten har även blivit en social träffpunkt där man kan ta en jucie 
eller yoghurtdrink och samtala lite.  
Arbetsgruppen presenterade förlängningsförslaget på samverkansmötet och berättade att de som 
besöker friskvårdscentrum är både de som har sitt boende inom Hässelby äldreboende men 
majoriteten av brukarna har eget boende utanför. Detta gör att det blir en bra blandning - en 
integrering - av människor i huset. 
Projektets syfte är att förbättra det allmänna hälsotillståndet och höja livskvalitén för stadsdelens 
äldre genom att främja en fysisk och socialt aktiv levnadsstil. 
Friskvårdscentrum skall vara ett aktivitetscentrum och en mötesplats för stadsdelens äldre. 
Verksamheten skall främja ett fysiskt och socialt aktivt liv för målgruppen, och styras av 
målgruppens önskemål och behov. 
Gruppens förslag är att förlänga friskvårdsprojektet även 2006. 
Förslaget på förläning av friskvårdscentrum hade stor uppslutning av deltagare på 
samverkansmötet. 
Deltagarna på samverkansmötet påpekade att verksamheten på lång sikt är en besparing då 
verksamheten är förebyggande och stadsdelens äldre håller sig friskare. 
Mötet påtalade också att alla personer över 65 är välkomna till Friskvårdscentrum som snabbt blivit 
en populär träffpunkt för äldre i stadsdelen.  
Mötet ställde inte så många frågor men var helt enhälliga i sitt ja till denna förlängning. 
 
Förvaltningen har förstått att denna verksamhet snabbt blivit populär bland stadsdelens äldre 
medborgare och ställer sig positiv till en förlängning. Särskilt med tanke på att de äldre 
medborgarna i stadsdelen mår bättre och får en högre livskvalité, samtidigt som det på sikt innebär 
en ekonomisk fördel. 

 
Projektet uppfyller både mål och kriterierna för stadsdelsförnyelse avseende hälsa, trygghet, trivsel, 
service, samverkan och fritidsaktiviteter samt verkar för sociala träffpunkter i stadsdelen.  
Projekttid 2006  
Total kostnad 1 150 tkr 
Förvaltningen tillstyrker förslaget. 

 
 
 
 

Förvaltningens förslag 
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I enlighet med redovisnigen ovan föreslås nämnden besluta följande; 
 
 
Stadsdelsnämnden godkänner följande projekt inom ramen för stadsdelsförnyelse. 

? ULTUR, från ungdomslots till ungdomsråd 
? Vinstagårdsskolan, mötesplats för ungdomar 
? Förlängning 2006, Friskvårdscentrum Hässelbygårds äldreboende 
? Allvädersbanor Hässelby IP 
? Linbana i parkleken Gulsippan 
? Ridå i samlingslokalen Prisma 

 
Stadsdelsnämnden avslår följande projekt 

? Återbrukverksamhet, Lövstaborg 
    

 
             

 
 

 
 

 


